
Zápisnica 
 

z rokovania Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie 
d�a 18. decembra 2008 

od 09.00 hod. na Úrade vlády SR, miestnos� �. 004 
 

 
Prítomní:  vi� pod�a prezen�nej listiny. 
 
Ospravedlnení: Robert Kali�ák, podpredseda vlády SR a minister vnútra; Peter Kažimír, 
štátny tajomník MF SR; Jozef Habánik, štátny tajomník MŠ SR; Vladimír Palša, štátny 
tajomník MP SR; Martin Glvá�, štátny tajomník MVRR SR, Jaroslav Jaduš, štátny tajomník 
MŽP SR; Štefan Králik, vrchný riadite� prezidiálneho úseku, Národná banka Slovenska; Dana 
Švihlová, Asociácia Fórum žien 2000; Mária Orgonášová, Asociácia organizácií zdravotne 
postihnutých ob�anov SR; Beáta Duczová, Únia materských centier; Sayon Camara, Združenie 
Afri�anov a priate�ov Afriky na Slovensku; �udia proti rasizmu; Viliam Horná�ek, združenie 
slovenskej inteligencie Korene a Slovakia Plus; Peter Medve�, Nadácia Ekopolis; Iveta 
Liberková, Spolo�nos� �udí dobrej vôle; �ubica Galisová, Fórum pre pomoc starším; Eva 
Kova�echová, OZ Via iuris; Andrej Šabík, Advokátska kancelária Záhoráková.  
       
Program rokovania: 
 

1. Otvorenie rokovania. 
2. Informácia o priebehu a výsledkoch rokovaní zástupcov Ministerstva vnútra SR 

s �lenmi Legislatívnej pracovnej skupiny Rady k návrhu zákona o spolkoch a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov. 

3. Zastúpenie mimovládnych neziskových organizácií v monitorovacích výboroch 
opera�ných programov.  

4. Informácia o príprave situa�nej správy Slovenskej republiky pre potreby univerzálneho 
periodického hodnotenia v rámci OSN. 

5. Spolupráca s mimovládnymi neziskovými organizáciami v oblasti zavedenia eura. 
6. Rôzne. 
7. Záver. 

 
 
Zápis 
 
1. Otvorenie 
 
1/ Rokovanie otvoril predseda Rady vlády SR pre mimovládne neziskové organizácie (�alej 
len „Rada“) a podpredseda vlády SR pre vedomostnú spolo�nos�, európske záležitosti, �udské 
práva a menšiny pán Dušan �aplovi�, ktorý privítal všetkých zú�astnených a osobitne 
viceguvernéra NBS p. Viliama Ostrožlíka. 
2/  Predstavil program rokovania a vyzval �lenov Rady k pripomienkovaniu a doplneniu 
programu. Program bol schválený bez pripomienok.  
3/ Vyzval štátneho tajomníka Ministerstva vnútra SR p. Vladimíra �e�ota, aby poskytol 
informáciu o priebehu a výsledkoch rokovaní zástupcov Ministerstva vnútra SR s �lenmi 
Legislatívnej pracovnej skupiny Rady k návrhu zákona o spolkoch a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov.    
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2. Informácia o priebehu a výsledkoch rokovaní zástupcov Ministerstva vnútra SR 
s �lenmi Legislatívnej pracovnej skupiny Rady k návrhu zákona o spolkoch a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov 
 
Vladimír �e�ot, štátny tajomník MV SR 
1/  Z dôvodu poskytnutia podrobnejšej písomnej informácie o návrhu zákona jednotlivým 
�lenom Rady sa prezentácia štátneho tajomníka sústredila na základné body, ktoré bolo 
potrebné uvies� v súvislosti so štádiom, v ktorom sa návrh zákona v sú�asnosti nachádza. 
2/  V súlade s Plánom legislatívnych úloh vlády SR na rok 2007 bol vypracovaný návrh zákona 
o spolkoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Vychádzalo sa predovšetkým 
z Programového vyhlásenia vlády SR, ústavných princípov združovania ob�anov a právnych 
aktov EÚ, najmä sekundárnych prame�ov práva, ako aj z odporú�aní pre jednotlivé �lenské 
štáty EÚ, najmä Rámca kódexu správania sa pre neziskové organizácie. Rovnako sa do úvahy 
brali aj požiadavky existujúce v súvislosti s bojom proti terorizmu a zabránením zneužitia 
pe�azí na podporu terorizmu, najmä zaistenie transparentnosti financovania neziskového 
sektora, ke�že pod�a sú�asného právneho stavu nie je možné vykona� kontrolu použitia 
finan�ných prostriedkov v týchto organizáciách.  
3/ �alším motívom predloženia návrhu zákona bol sú�asný právny stav, ktorý dáva možnos�  
až siedmich právnych foriem mimovládnych organizácií, �o spôsobuje nepreh�adnos�. Z tohto 
dôvodu došlo k návrhu na ich redukciu na tri formy.  
4/ P. �e�ot upozornil aj na skuto�nos�, že sú�asný zákon bol prijatý ešte FZ �SR v roku 1990 
a ke�že je to zákon, ktorý je vo svojej podstate prekonaný, je potrebné prija� novú právnu 
úpravu. Návrh nového zákona bol v decembri 2007 predložený na medzirezortné 
pripomienkové konanie, v rámci ktorého - predovšetkým zo strany mimovládnych organizácií - 
vzniklo ur�ité znepokojenie vyplývajúce z nedostato�ného pochopenia potreby vytvorenia 
nového zákona. Následne bol návrh zákona stiahnutý z konania a za�alo sa rokova� 
s Legislatívnou pracovnou skupinou Rady.  
5/ V súvislosti s prerokovaním pripomienok s Legislatívnou pracovnou skupinou Rady zostali 
ku dnešnému d�u zo všetkých závažných pripomienok sporné len tri, a to pripomienky 
v bodoch 4, 6 a 12.  
6/ Zárove� zdôraznil, že MV SR bolo nútené s MPSVaR SR prerokova� zásadnú pripomienku 
týkajúcu sa prechodu evidencie odborových organizácií zamestnávate�ov z MV SR na 
MPSVaR SR. Tento rozpor aj na�alej pretrváva a h�adajú sa možnosti jeho riešenia. MV SR 
�alej rokuje aj s KOZ a zástupcami organizácií dôchodcov. V záujme odstránenia rozporov 
budú tieto rokovania pokra�ova� aj na budúci rok, aby sa mohol predloži� návrh zákona, ktorý 
je vecne a legislatívne �istý.                       
 
PPVL Dušan �aplovi�  
Otvoril diskusiu k informácii predstavenej štátnym tajomníkom MV SR p. Vladimírom 
�e�otom.  
 
�ubomír Dobrík, Asociácia telovýchovných jednôt a klubov SR 
Aká je predstava s návrhom zákona, kedy sa dokon�í proces prípravy?   
 
Helena Woleková, SocioFórum 
Uviedla, že v poslednej vete písomnej informácie sa uvádza, že predkladate� vypracoval nový 
návrh zákona o združeniach. Pre�o nie je predložený aj �lenom Rady? 
 
Vladimír �e�ot, štátny tajomník MV SR 
Na predložené otázky uviedol: 
- Návrh zákona nie je v sú�asnosti v legislatívnom procese. Návrh zákona je v štádiu 
formovania a vy�istenia, aby sa odstránili zostávajúce štyri zásadné pripomienky 
a pripomienka zo strany MPSVaR SR. Nie je možné uvies� �asový horizont, kedy sa návrh 
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zákona predloží na prerokovanie. Je potrebné v januári a februári 2009 zintenzívni� rokovania 
o tomto návrhu, aby ho bolo možné predloži� v �o najkratšom �ase. Všetko však závisí od 
dohody s pripomienkujúcimi subjektmi, predovšetkým s KOZ, so zamestnaneckými zväzmi, 
ale aj s mimovládnymi organizáciami.  
- Návrh zákona je v sú�asnosti na MV SR, ale nie je distribuovaný, aby sa ministerstvo mohlo 
prezentova� �istým návrhom po odstránení vyššie uvedených rozporov. Záujmom MV SR je 
predloži� zákon, ktorý bude plati� dlhšie �asové obdobie a s ktorým budú súhlasi� všetky 
zainteresované subjekty.  
 
Marcel Zajac, Ekofórum 
Zdôraznil, že návrh zákona bol v legislatívnom procese a že mimovládne organizácie v tomto 
procese prezentovali pripomienky, pri�om samotné rozporové konanie k návrhu zákona 
o spolkoch s mimovládnymi organizáciami nebolo ukon�ené. Bude teda nové pripomienkové 
konanie k návrhu tohto zákona?  
 
Vladimír �e�ot, štátny tajomník MV SR 
Odpovedal, že návrh zákona nie je momentálne v legislatívnom procese, je stiahnutý a právo 
predkladate�a je pripravi� návrh zákona tak, aby zoh�ad�oval akceptovate�né pripomienky. 
V momente, ke� bude pripravený nový návrh zákona s už odstránenými rozpormi, tento prejde 
novým procesom medzirezortného pripomienkového konania v súlade s Legislatívnymi 
pravidlami vlády SR.    
 
PPVL Dušan �aplovi�             
Potvrdil záujem štátneho tajomníka MV SR, ako aj PPVL a ministra vnútra SR, aby sa 
vytvorili podmienky pre transparentné posúdenie nového návrhu. Je potrebné necha� �as na 
dopracovanie návrhu, aby sa mohol posunú� v rámci transparentného procesu do 
medzirezortného pripomienkového konania, ktoré bude dlhšie oproti predchádzajúcemu 
konaniu k pôvodnému návrhu zákona o spolkoch a o zmene a doplnení iných zákonov, ktoré 
bolo skrátené.  
 
Vladimír �e�ot, štátny tajomník MV SR 
Zdôraznil, že MV SR ve�mi záleží na tomto návrhu zákona, ako aj na tom, aby bol predložený 
kvalitne a aby po jeho schválení platil perspektívne a dlhšie �asové obdobie. 
 
PPVL Dušan �aplovi�    
1/ V tejto súvislosti navrhol, aby bolo pred za�atím medzirezortného pripomienkového konania 
zvolané mimoriadne zasadnutie Rady, ktoré by sa týkalo len tohto návrhu zákona, pretože sa 
bytostne dotýka práce mimovládnych neziskových organizácií.  
2/ Zárove� ospravedlnil neú�as� štátneho tajomníka MF SR a podpredsedu Rady, p. Petra 
Kažimíra na rokovaní Rady, ktorý sa v týchto chví�ach zú�ast�uje zasadnutia v Paríži.  
3/ K bodu 3 programu navrhol jeho preradenie do bodu Rôzne, ke�že ide o informatívny 
materiál, ktorý bol predložený jednotlivým �lenom Rady. Navrhol prednostné prerokovanie 
bodu 5 týkajúceho sa informácie o spolupráci s mimovládnych neziskovými organizáciami 
v oblasti zavedenia eura a odovzdal slovo prezentujúcemu, viceguvernérovi NBS, p. Viliamovi 
Ostrožlíkovi.          
 
3. Spolupráca s mimovládnymi neziskovými organizáciami v oblasti zavedenia eura 
 
Viliam Ostrožlík, viceguvernér NBS 
Predstavil prezentáciu o spolupráci s mimovládnymi neziskovými organizáciami v oblasti 
zavedenia eura za ú�elom zvýšenia informovanosti, predovšetkým citlivých cie�ových skupín 
v tejto oblasti. Zvýšená pozornos� sa venovala nasledovným citlivým cie�ovým skupinám:  

- zrakovo postihnutí (využitie 8 regionálnych centier Únie slabozrakých a nevidiacich), 
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- nepo�ujúci (využitie všetkých hlavných asociácií), 
- Rómovia, 
- mentálne postihnutí, 
- dôchodcovia, 
- bezdomovci, 
- cirkvi, 
- matky, 
- deti, 
- väzni, 
- obete domáceho násilia. 

 
Vyššie uvedené cie�ové skupiny spadali pod samostatné subjekty, v ktorých boli pripravované 
osobitné informácie, ale aj rôzne pomôcky zamerané na rozoznávanie bankoviek.  
1/ Bezdomovci (2 školenia organizované v spolupráci so združením Proti prúdu, 2 školenia 
„Domov pre každého“, séria školení s VÚC); 
2/ Dôchodcovia (projekty realizované Sociálnou pois�ov�ou, Jednotou dôchodcov Slovenska, 
Fórom pre pomoc starším, VÚC);    
3/ Duševne chorí (školenia organizované v spolupráci s Ligou za duševné zdravie, VÚC, 
domovmi sociálnej starostlivosti); 
4/ Mentálne postihnutí (projekty realizované v spolupráci so Združením na pomoc �u�om 
s mentálnym postihnutím); 
5/ Väzni (školenia zamerané na zamestnancov väzníc, sociálnych pracovníkov, pedagógov, 
ktorí �alej tlmo�ili a odovzdali informácie týkajúce sa zavedenia eura väz�om); 
6/ Nepo�ujúci (�ahko �itate�ný leták, ktorý pomohla distribuova� Asociácia nepo�ujúcich 
Slovenska a združenie Kontext; DVD tlmo�ené do posunkovej re�i v po�te 2000 ks, televízne 
príspevky o eure boli predstavené v Televíznom klube nepo�ujúcich); 18 školení pre �lenov 
združenia Kontext; dohoda o spolupráci s STV a TV Markíza, ktoré informovali túto cie�ovú 
skupinu o zavedení eura; 
7/ Nevidiaci (6000 ks kompaktných diskov s prerozprávaním brožúrky o zavedení eura, 
pomôcky pre nevidiacich cash test, šablóna na rozpoznávanie bankoviek, 6000 ks hovoriacich 
kariet v spolupráci s Európskou centrálnou bankou); 
8/ Rómovia (relácie v STV a Slovenskom rozhlase, 6 školení pre terénnych pracovníkov,         
6 školení pedagogických zamestnancov a rôzne sú�aže, vystúpenia v divadlách); 
9/ Cirkvi (spolupráca s Ekumenickou radou cirkví, Konferenciou biskupov Slovenska 
a �alšími);  
10/ Deti v detských domovoch a v zariadeniach na výkon rozhodnutia súdu (spolupráca 
s Ústredím práce, sociálnych vecí a rodiny SR a Fórom riadite�ov detských domovov, projekt 
v spolupráci s MŠ SR Euro do škôl – vzdelávanie u�ite�ov, ktorí �alej organizovali školenia 
žiakov, najmä základných škôl a stredných škôl); 
11/ Pacienti závislí na psychoaktívnych látkach (spolupráca s Centrom pre lie�bu drogových 
závislostí, Asociáciou resocializa�ných zariadení, semináre pre dobrovo�níkov zo Združenia 
abstinentov Slovenska); 
12/ Dlhodobo chorí (spolupráca s agentúrou domácej ošetrovate�skej služby, Národné 
rehabilita�né centrum v Ková�ovej); 
13/ Matky na materskej dovolenke a obete domáceho a iného násilia (spolupráca s MPSVaR 
SR, Alianciou žien Slovenska, �erveným krížom a Fórom donorov). 
 
Po�as celého obdobia sa uskuto�nilo cca 200 školení a prednášok o eure, na ktorých sa 
vyškolilo 3000 multiplikátorov (t.j. školite�ov), ktorí informovali konkrétne cie�ové skupiny 
a na samotných prednáškach sa zú�astnilo viac ako 11 000 osôb.  
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PPVL Dušan �aplovi�           
Po�akoval za prezentáciu a požiadal o dopl�ujúce informácie p. Igor Baráta, splnomocnenca 
vlády SR pre zavedenie eura.  
 
Igor Barát, splnomocnenec vlády SR pre zavedenie eura 
Uviedol, že informácia zo strany viceguvernéra NBS, p. Viliama Ostrožlíka bola vy�erpávajúca 
a na doplnenie informoval, že všetky už spomenuté aktivity v oblasti zavedenia eura boli 
uskuto�nené v úzkej spolupráci s NBS a Kanceláriou splnomocnenca vlády SR pre zavedenie 
eura. Koordinácia spolupráce NBS a Kancelárie splnomocnenca vlády SR pre zavedenie eura 
bola ve�mi efektívna, �oho dôkazom sú aj prieskumy verejnej mienky vo vz�ahu k informa�nej 
kampani pre cie�ové skupiny, ktoré v 90 % uvádzajú subjektívnu spokojnos� opýtaných 
s informa�nou kampa�ou. Po�akoval sa zárove� jednotlivým mimovládnym organizáciám za 
ich iniciatívu a prístup k tomuto projektu, pretože v mnohých prípadoch išlo o projekty, ktoré si 
museli organizácie hradi� z vlastných zdrojov. 
 
PPVL Dušan �aplovi�               
Po�akoval za stru�nú informáciu a otvoril priestor pre otázky.  
 
Branislav Mamojka, Národná rada ob�anov so zdravotným postihnutím v SR  
Zdôraznil, že kampa� bola mimoriadne kvalitne pripravená zo strany NBS, MPSVaR SR, 
Európskej centrálnej banky. Pripomenul, že pomôcky, ktoré boli vydané vo vz�ahu k osobám 
so zrakovým postihnutím, ako cash test alebo šablóny, sa budú používa� aj v budúcnosti.  
 
O�ga Škorecová, MPSVaR SR  
Podala stru�nú informáciu o spolupráci MPSVaR SR s mimovládnymi organizáciami v oblasti 
zavedenia eura, ktorá presahovala rámec celoštátnej kampane. Kampa�, ktorá bola zameraná na 
cie�ové citlivé skupiny bola jednou z priorít ministerstva. Ministerstvo uskuto�nilo rozsiahly 
projekt Informa�nej podpory znevýhodnených skupín obyvate�stva, ktorého sú�as�ou boli 
nasledovné produkty:  
- unikátna brožúrka v braillovom písme, ktorá vznikla v spolupráci s Úniou slabozrakých 
a nevidiacich Slovenska a Knižnicou Mateja Hrebendu v Levo�i,          
- DVD pre nepo�ujúcich, ktoré obsahuje základné informácie o eure, ale aj informácie 
o sociálnych dávkach a pomoci a ktoré bolo vydané v spolupráci s Asociáciou tlmo�níkov 
v posunkovej re�i nepo�ujúcich a ob�ianskym združením Kontext,   
-  brožúrka v �ahko �itate�nom jazyku, 
- letá�iky pre azylantov, žiadate�ov o azyl v ruskom a anglickom jazyku, 
- dva produkty v rómskom jazyku, 
- Desatoro (brožúrka pre seniorov, ale nie len pre nich), partnerom v tomto projekte bola 
Národná rada ob�anov so zdravotným postihnutím, Združenie na pomoc �u�om s mentálnym 
postihnutím, Jednota dôchodcov na Slovensku. 
Prínosom bolo aj organizovanie konferencií a seminárov aj v spolupráci s mimovládnymi 
organizáciami, ktorých sú�as�ou boli tréningy na rozoznávanie euro bankoviek.  
 
PPVL Dušan �aplovi�     
Po�akoval sa viceguvernérovi, ako aj splnomocnencovi vlády SR pre zavedenie eura za 
prezentovanie podrobnej informácie o informa�nej kampani k zavedeniu eura. Skonštatoval, že 
kampa� bola vhodne na�asovaná, o �om sved�í aj vysoké percento spokojných ob�anov s touto 
kampa�ou a vyjadril želanie, aby sa tak dobre kampani viedlo aj na�alej (informa�ná kampa� 
„Dovidenia koruna, vitaj euro“). 
 
Igor Barát, splnomocnenec vlády SR pre zavedenie eura      
Po�akoval PPVL za pripomienku k informa�nej kampani, ktorá sa nekon�í d�om zavedenia 
eura, ale pokra�uje až do februára 2009. Informa�ná kampa� sa v �alšom období zameria na 
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výmenu bankoviek a mincí v bankách, na duálny obeh a vyvrcholí vo februári 2009 
upozor�ovaním na zvýšenú hodnotu mincí, �o sa týka predovšetkým citlivých cie�ových 
skupín („Centy už nie sú drobné, pozor na novú hodnotu euro mincí“).  
  
PPVL Dušan �aplovi� 
Ocenil dopl�ujúce informácie zo strany p. Igora Baráta a požiadal štátnu tajomní�ku MZV SR, 
p. O�gu Algayerovú o prezentovanie informácie o príprave situa�nej správy Slovenskej 
republiky pre potreby univerzálneho periodického hodnotenia v rámci OSN.  
 
4. Informácia o príprave situa�nej správy Slovenskej republiky pre potreby 
univerzálneho periodického hodnotenia v rámci OSN 
 
O�ga Algayerová, štátna tajomní�ka MZV SR 
1/ Návrh situa�nej správy bol vypracovaný na návrh Úradu vysokej komisárky OSN pre �udské 
práva so sídlom Ženeve a bude slúži� pre potreby prezentácie SR v rámci univerzálneho 
periodického hodnotenia, ktoré sa uskuto�ní v máji 2009 v Ženeve.  
2/ Hodnotenie je novou procedúrou, ktorá prebieha od roku 2008 a SR ho podstúpi vôbec po 
prvýkrát. Úrad vysokej komisárky OSN pre �udské práva stanovil pre SR termín predloženia 
situa�nej správy na za�iatok februára 2009, pri�om v rámci tohto hodnotenia sú spracovávané 
�alšie materiály a to, kompilácia predchádzajúcich odporú�aní vydaných zmluvnými orgánmi 
OSN a informácie sprostredkované inými subjektmi, ktoré osloví Úrad vysokej komisárky 
OSN pre �udské práva sám.  
3/ Návrh situa�nej správy bol vypracovaný v zmysle Metodického usmernenia vydaného 
sekretariátom OSN, pri�om správa má ma� limitovaný obsah, cca 20 – 22 strán. Na MZV SR 
bola vytvorená pracovná skupina, ktorej �lenmi sú zástupcovia �alších 10 orgánov štátnej 
správy (MK SR, MŠ SR, Úrad vlády SR a �alšie).  
4/ MZV SR zostavilo materiál na základe podkladových materiálov zo strany všetkých 
zainteresovaných subjektov a uvedené inštitúcie vyslovili súhlas so zameraním a obsahom 
predkladanej správy a všetky pripomienky boli riadne zapracované. Úvod je venovaný 
inštitucionálnemu zabezpe�eniu ochrany �udských práv v SR a �alšie �asti sú zoradené 
tematicky, obsahujúc jednotlivé kategórie ochrany �udských práv. V rámci samostatnej 
kapitoly sa má krajina vyjadri� aj k existujúcim výzvam, obmedzeniam, výsledkom a dobrým 
praktikám ochrany �udských práv. Do tejto �asti boli zahrnuté niektoré tematické oblasti, 
ktorým vláda SR venuje osobitnú pozornos�.  
5/ Pred hodnotením nie všetky krajiny uskuto��ujú konzultácie s predstavite�mi mimovládneho 
sektora. MZV SR považovalo prerokovanie návrhu správy v Rade za vhodnú formu takejto 
konzultácie.  
 
PPVL Dušan �aplovi�                        
Po�akoval za stru�nú prezentáciu správy a zdôraznil, že ve�ký význam má nielen samotná 
prezentácia, ale aj poskytnutie priestoru na to, aby sa mimovládne organizácie mohli podie�a� 
na pripomienkovaní predloženého materiálu. Zavedenie tohto komunika�ného priestoru je 
správne aj vzh�adom na skuto�nos�, že v mnohých prípadoch nie sú správy predkladané zo 
strany niektorých mimovládnych organizácií vopred prekonzultované s predstavite�mi vlády. 
Je preto dôležité vytvori� takýto priestor aj na predloženie písomných pripomienok MZV SR. 
Zárove� otvoril diskusiu.  
 
Branislav Tichý, Amnesty International 
1/ Po�akoval za možnos� by� prítomný na rokovaní Rady, ke�že nie je jej riadnym �lenom 
a zárove� vyjadril sklamanie nad návrhom situa�nej správy SR, ktorá sa pod�a neho pokúša 
utvori� obraz o neexistencii porušovania �udských práv na Slovensku. Nekomentoval 
jednotlivé kapitoly predovšetkým z dôvodu, že tie�ová správa už bola zaslaná do Rady OSN 
pre �udské práva v Ženeve.  
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2/ Vyjadril sa však k formálnemu procesu schva�ovania tejto správy. V Rezolúcii OSN �. 5/1 
sa uvádza, že štáty sú podporované, aby správu pripravili v rámci širokého konzulta�ného 
procesu s relevantnými subjektmi na národnej úrovni. V bode 1 návrhu situa�nej správy sa 
uvádza, že po spracovaní návrhu bol jej obsah konzultovaný so zástupcami mimovládnych 
organizácií prostredníctvom Rady. Ve�mi víta možnos� zaslania pripomienok k tomuto návrhu 
správy MZV SR, ale na druhej strane, materiál má by� predložený na schválenie vládou SR 
v januári 2009, �o poskytuje minimálny priestor na zaslanie pripomienok.  
3/ Vo vz�ahu k Rade, túto nepovažuje za široký konzulta�ný proces, o ktorom sa zmie�uje 
predmetná rezolúcia. Rada je koordina�ným a poradným orgánom vlády SR pre �innos� 
mimovládnych organizácií.   
4/ Uviedol príklady dvoch krajín, ktoré uvedeným procesom univerzálneho periodického 
hodnotenia už prešli. Fínsko, kde vyzdvihol priestor na konzultácie so všetkými mimovládnymi 
organizáciami, ako aj Kubu, v národnej správe ktorej sa neuvádza porušovanie �udských práv 
vôbec.    
5/ Termín na zaslanie situa�nej správy je 6 týžd�ov pred zasadnutím Rady (máj 2009), �o je 
dostato�ný �as na konzultácie s tretím sektorom, preto vyzval MZV SR, aby poskytlo možnos� 
na zaslanie písomných pripomienok zo strany mimovládnych organizácií.  
 
PPVL Dušan �aplovi�                      
1/ Potvrdil, že správa má by� v Rade OSN pre �udské práva 6 týžd�ov pred zasadnutím v máji 
2009. Zárove� konštatoval, že MZV SR má svojho zástupcu v Rade a navrhol rozšíri� priestor 
pre konzultácie s mimovládnymi organizáciami s tým, že materiál pôjde na rokovanie vlády  
SR vo februári 2009 a organizácie môžu poskytnú� písomné pripomienky.     
2/ Odporu�il cca po 15.1.2009 zorganizova� stretnutie v priestoroch MZV SR so zástupcami 
relevantných mimovládnych organizácií za ú�elom možnosti vyjadrenia sa na pôde MZV SR, 
ktoré je gestorom tejto situa�nej správy. Úrad vlády SR poskytne návrh niektorých 
najdôležitejších mimovládnych organizácií v oblasti ochrany �udských práv, ktoré by sa 
predmetného stretnutia mali zú�astni�.  
 
Ladislav Oravec, Nadácia Milana Šime�ku       
1/ Uvítal ústretový krok, aby sa uskuto�nilo stretnutie na pôde MZV SR. V situa�nej správe 
ocenil ve�mi dobre spracovanú �as� o inštitucionálnom zabezpe�ení v oblasti ochrany 
�udských práv. Za obrovský pokrok by považoval priznanie, že aj v SR existujú ur�ité 
problémové oblasti.      
2/ Vyjadril sa konkrétne k �asti 4 Výzvy, obmedzenia, výsledky a dobré praktiky, ktorá 
obsahovo nenap	�a tento cie�. Odporú�a vo vz�ahu k �asti 4 identifikova�, aké ciele si SR 
kladie. 
3/ Zdôraznil charakter tohto periodického hodnotenia, ktoré je skôr diskusiou, než prísnym 
hodnotením. Informoval, že nadácia v spolupráci s Centrom pre práva na bývanie 
a vys�ahovanie v Ženeve podali tie�ovú správu, ktorá sa týka práva na bývanie. 
4/ Zárove� upozornil na skuto�nos�, že správa obsahuje len malú zmienku o rozhodnutiach 
predošlého Výboru OSN v kauze Dobšiná, ktorá ešte nie je uzavretá. SR bola zaviazaná ešte 
v roku 2004, aby podnikla kroky, �o sa však nestalo.  
 
PPVL Dušan �aplovi�      
Zdôraznil, že za mnohými týmito kauzami stojí samospráva, �o zna�ne s�ažuje intervenciu zo 
strany štátu. Uviedol možnos� diskusie o tomto probléme, aj v rámci  prípadnej novely 
antidiskrimina�ného zákona.  
 
Marcel Zajac, Ekofórum 
K prvej �asti neuviedol pripomienky, avšak k druhej �asti návrhu správy mal pripomienky. Išlo 
predovšetkým o prípady údajného porušovania �udských práv, ktoré sa týkajú ochrany 
životného prostredia, vyvlast�ovania, ako aj pripomienok k novele zákona o štátnom jazyku. 



 8 

Uviedol, že ochrana �udských práv zasahuje aj do oblastí, ktoré nie sú uvedené v návrhu, ako 
napr. právo na šírenie informácií, právo na ochranu životného prostredia. Zdôraznil zárove�, že 
môže dôjs� k situácii, že MNO zašlú svoju vlastnú tie�ovú správu a na stretnutí vôbec nedôjde 
k dohode.      
 
PPVL Dušan �aplovi�  
Opätovne zdôraznil vytvorenie priestoru na zaslanie písomných pripomienok k návrhu 
situa�nej správy.   
 
Branislav Mamojka, Národná rada ob�anov so zdravotným postihnutím v SR 
Zdôraznil nedostatky v implementa�nej �asti návrhu správy, na ktoré písomne poukážu. 
Upozornil však konkrétne na posledný odsek kapitoly 3.7, v ktorom sa nachádzajú aj vecné 
chyby, ako napr. hlasové komentovanie, ktoré zatia� nie je uvedené do praxe, alebo 
oslobodenie pre zdravotne postihnutých, pri�om sa neuvádza o aké oslobodenie ide.    
 
Helena Woleková, SocioFórum 
Upozornila na vecnú chybu v �asti 2.3, v ktorej sa hovorí o medzinárodno-právnych 
dokumentoch, ktorých zmluvnou stranou je SR, medzi ktorými je zahrnutý aj Dohovor OSN 
o právach osôb so zdravotným postihnutím, pri�om SR tento dohovor zatia� neratifikovala. 
Zdôraznila aj obmedzovanie práva osôb pri výbere poskytovate�a sociálnych služieb pod�a 
zákona o sociálnych službách, ktorý bol schválený NR SR a ktorý nie je vôbec spomínaný 
v návrhu správy.  
 
PPVL Dušan �aplovi� 
Opätovne vyzval zú�astnených na zaslanie písomných pripomienok k tomuto návrhu, ke�že 
k niektorým pripomienkam sa musí vyjadri� vecne príslušný subjekt.  
 
Ladislav Oravec, Nadácia Milana Šime�ku 
Navrhol stanovi� termín na zaslanie pripomienok a zárove� uviedol, že jednotlivé mimovládne 
organizácie mali stanovený termín na zaslanie tie�ovej správy do 10.11.2008 a ke�že išlo 
o prvú tie�ovú správu na ú�ely univerzálneho periodického hodnotenia, nezapojili sa všetky 
mimovládne organizácie, môžu však tak urobi� v priebehu �alšieho hodnotenia o štyri roky.  
 
PPVL Dušan �aplovi�   
Zhrnul, že pripomienky k návrhu správy je potrebné zasla� MZV SR, ktoré je jej gestorom, 
pri�om zástupcovia ÚV SR sa zú�astnia pripravovaného stretnutia za ú�elom prediskutovania 
správy s mimovládnymi organizáciami, ktoré zorganizuje MZV SR. Pripomienky je potrebné 
zasla� do 15.1.2009 a po tomto termíne sa zvolá stretnutie, pri�om ešte predtým sa poskytne 
�as na odkonzultovanie pripomienok k návrhu s jednotlivými vecne príslušnými štátnymi 
orgánmi. Predpokladaný termín zaslania návrhu správy na rokovanie vlády SR je 15.2.2009. 
Zárove� vyzval jednotlivé mimovládne organizácie na prípadné zasielanie tie�ových správ 
vláde SR.   
 
O�ga Algayerová, štátna tajomní�ka MZV SR  
Po�akovala za vecné pripomienky k návrhu správy, ktoré budú ur�ite zapracované, pokia� sú 
správne a zárove� aj PPVL za otvorenie priestoru na vecnú diskusiu. Upozornila, že po 
predložení správy sa budú formulova� odporú�ania pre SR, ktoré sa objavia v závere�nej 
správe. K pripomienke p. Zajaca, že nemusí dôjs� k dohode s mimovládnymi organizáciami 
uviedla, že jednotlivé organizácie môžu predloži� tie�ovú správu, ktorá predstavuje ich názor, 
pri�om sa však môže sta� aj to, že pripomienky organizácií sa zapracujú do samotnej �asti 
návrhu správy.  
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PPVL Dušan �aplovi�             
Po�akoval štátnej tajomní�ke MZV SR, zhrnul odporú�ania k jednotlivým bodom a otvoril 
diskusiu k bodu rôzne.  
 
5. Rôzne 
 
Zdena Bartošová, Nadácia Výskum rakoviny  
Podala správu o stave �erpania prostriedkov z európskych sociálnych fondov, resp.  projektov, 
ktoré za�ali v roku 2005 a v sú�asnosti kon�ia. Mnohé subjekty, vrátane ústavov SAV,  
poci�ovali frustráciu oh�adne riadenia týchto projektov, ktorá kulminuje, pretože projekty 
kon�ia a všetci dúfali, že konkrétne Ministerstvo školstva SR, ktoré má vo�i týmto projektom 
podlžnosti si ich aj vyrovná. Ministerstvá však žiadajú vrátenie finan�ných prostriedkov aj 
z toho mála finan�ných prostriedkov, ktoré boli poskytnuté.  
 
PPVL Dušan �aplovi� 
Uvedomuje si problém a v tejto súvislosti informoval, že došlo k pred	ženiu termínu o 6 
mesiacov, teda do 30.6.2009 sa pred	žil termín na �erpanie prostriedkov z opera�ných 
programov. Zárove� zdôraznil, že Rada nie je fórom na riešenie tohto problému a pozval pani 
Bartošovú na najbližšie zasadnutie koordina�nej porady �lenov vlády SR zodpovedných za 
�erpanie eurofondov, ktoré sa bude kona� d�a 14.1.2009 a ktoré sa uvedenému problému bude 
venova�.      
 
Helena Woleková, SocioFórum 
V tomto bode sa vyjadrila k zastúpeniu mimovládnych organizácií v monitorovacích výboroch 
opera�ných programov. Po vlastnom vyhodnotení poskytnutej informácie konštatovala, že v 6 
prípadoch boli rešpektované návrhy mimovládnych organizácií, v troch prípadoch sú  
akceptovaní zástupcovia iných ako navrhnutých organizácií, ale takých, ktorí sú známi. 
V dvoch prípadoch je to otázne a v dvoch prípadoch má výhrady. Ide o MPSVaR SR, ktoré 
nerešpektovalo návrhy a ktoré delegovalo zástupcov, ktorí nie sú �lenmi mimovládnych 
organizácií, resp. tieto organizácie už nie sú �inné. Ide o zástupky�u Únie žien Slovenska, ktorá 
nie je dostupná a samotná organizácia nemá ani telefón, kanceláriu, �i webovú stránku. 
V druhom prípade ide o opera�ný program Rybné hospodárstvo, kde sú len zástupcovia 
Rybárskeho zväzu a chovate�ov, ale nie zástupcovia iných environmentálnych organizácií, 
ktorí boli navrhovaní.  
 
PPVL Dušan �aplovi� 
Uviedol, že je mu známy tento problém, ale ide o odporú�ania, ktoré boli odovzdané riadiacim 
orgánom. Nie vo všetkých prípadoch však boli návrhy akceptované, �o môže by� dôsledkom 
toho, že v niektorých prípadoch boli nominácie na �lenstvo v monitorovacích výboroch už 
uzavreté v �ase, ke� sa formulovali návrhy na �lenstvo na zasadnutí Rady. Pris�úbil však 
zváži� možnos� znova otvori� tento problém, ke�že monitorovacie výbory sú otvorené 
a pomerne �asto dochádza k obmenám. Konkrétne to uviedol vo vz�ahu k MPSVaR SR. 
 
Helena Woleková, SocioFórum 
Po�akovala za ústretovos� a zárove� zdôraznila, že téma štrukturálnych fondov a partnerskej 
spolupráce má by� trvalou témou Rady.  
V tejto súvislosti predniesla otázku vo vz�ahu k nap	�aniu horizontálnych priorít, ktoré sú 
dôležité. Uviedla konkrétny príklad schválenia projektu na Ministerstve výstavby 
a regionálneho rozvoja SR a žiados� na ministerstvo v oblasti infraštruktúry škôl, aby podali 
informáciu, �i existujú projekty, ktoré sa zameriavajú na debarierizáciu škôl. Žiadnu odpove� 
však nedostali.  
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PPVL Dušan �aplovi� 
Uviedol, že daný problém bude riešený  na koordina�nej porade aj so zástupcami MVaRR SR 
v už spomínanom termíne 14.1.2009.  
 
6. Závery 
 

1. Rada vzala na vedomie informáciu o priebehu a výsledkoch rokovaní zástupcov 
Ministerstva vnútra SR s �lenmi Legislatívnej pracovnej skupiny Rady k návrhu zákona 
o spolkoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

2. Rada odporu�ila pred za�atím medzirezortného pripomienkového konania k návrhu 
zákona o spolkoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov zvola� mimoriadne 
zasadnutie Rady, ktoré by sa zaoberalo len týmto návrhom zákona. 

3. Rada vzala na vedomie informáciu o spolupráci s mimovládnymi neziskovými 
organizáciami v oblasti zavedenia eura.  

4. Rada vzala na vedomie informáciu o príprave situa�nej správy Slovenskej republiky pre 
potreby univerzálneho periodického hodnotenia v rámci OSN. 

5. Rada odporu�ila pred	ži� lehotu na predloženie pripomienok Ministerstvu zahrani�ných 
vecí SR k návrhu situa�nej správy SR pre potreby univerzálneho periodického 
hodnotenia v rámci OSN v termíne do 15.1.2009. Zárove� odporu�ila MZV SR 
zorganizova� po tomto termíne a po odkonzultovaní zaslaných pripomienok 
s jednotlivými vecne príslušnými ústrednými orgánmi štátnej správy stretnutie so 
zástupcami mimovládnych neziskových organizácií. Predpokladaný termín na 
predloženie návrhu situa�nej správy na rokovanie vlády SR je 15.2.2009. 

    
 
PPVL Dušan �aplovi� sa na záver po�akoval všetkým �lenom a prizvaným hos�om za ú�as� 
a ukon�il rokovanie. 
 
   
Za správnos� 
 
 
 
 
            

     JUDr. Marek Lisánsky 
                   tajomník Rady 
 


